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Bij brief van 17 februari 2017, ingekomen op 17 februari 2017, heeft u namens 

de PVV fractie schriftelijke vragen gesteld. 

 

Wij beantwoorden deze vragen als volgt. 

 
1. Bij economische projecten, waarin door de provincie subsidies of 

leningen worden verstrekt of miljoeneninvesteringen worden gedaan – 
denk bijvoorbeeld aan de uitbreiding van Pivot Park – is dierenwelzijn 
voor dit college geen criterium bij de besluitvorming. Kan het college 
uitleggen waarom het belang van dierenwelzijn niet expliciet wordt 
meegewogen bij de beoordeling over mogelijke deelnames aan 
economische projecten? 

 

Antwoord: Dierenwelzijn wordt geregeld via landelijke wet en regelgeving. Als 

het gaat om deelnemingen in bedrijven, hebben zij vergunningen nodig die 

onder de bevoegdheid van het Rijk vallen.  

 

2. Tijdens de Statendag van 18 november jl. hebben Gedeputeerde Staten 
en Provinciale Staten gesproken over het thema ''Brabant vernieuwt, een 
economische agenda'' en is het onderwerp dierproeven aan bod 
gekomen. Er is destijds door de gedeputeerde toegezegd dat er een 
themabijeenkomst met specialisten aan dit onderwerp zal worden gewijd 
en dat er werkbezoeken gedaan kunnen worden. Deze toezegging 
vinden we ten onrechte echter niet terug in het overzicht van gedane 
toezeggingen. Kan het college dit corrigeren en duidelijk maken 
wanneer er aan de toezegging van gedeputeerde Pauli nadere invulling 
wordt gegeven? 

 

Antwoord: Gedeputeerde Pauli heeft de suggestie gedaan voor een 

themabijeenkomst met specialisten of een werkbezoek rond life sciences 
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initiatieven, die naast verbeteringen in de zorg bijdragen aan minder 

dierproeven. Deze ‘toezegging’ is genotuleerd als bredere, open uitnodiging 

van de gedeputeerde aan u om zijn werkbezoeken bij te wonen, zoals onlangs 

is gebeurd bij het werkbezoek aan StandardAero. Een werkbezoek rond het 

thema ‘Regeneratieve geneeskunde’ staat vooralsnog voor de zomer van 2017 

gepland. De werkbezoeken na de zomer 2017 worden nog nader ingevuld en 

gepland. U bent daarnaast als Statenfractie vrij om zelf themabijeenkomsten 

en/of werkbezoeken te organiseren door uw wensen kenbaar te maken bij de 

procedurevergadering.  

 

3. Tijdens bovengenoemde Statendag gaf de gedeputeerde Pauli aan een 
voortrekkersrol te willen gaan vervullen aangaande dierproeven. Wat 
moeten we hier concreet onder verstaan en wanneer worden er resultaten 
verwacht? 

 
Antwoord: Onze inzet richt zich op het versterken van de Brabantse 
innovatiekracht, vertrekkend vanuit onze sterktes op het gebied van high tech en 
life sciences en health. Hierbij worden nieuwe technieken ontwikkeld met als 
primair doel een betere zorg. De ontwikkelingstrajecten Regeneratieve 
geneeskunde en Therapie op maat dragen daarnaast bij aan het dierenwelzijn, 
doordat deze ontwikkelingen minder dierproeven vragen. Bij Regeneratieve 
geneeskunde kunt u bijvoorbeeld denken aan organ-on-a-chip ontwikkelingen. 
Hierbij wordt de werking van een nieuw medicijn op een orgaan nagebootst op 
een chip in plaats van met dierproeven.  
Bij Therapie op maat gaat het erom dat de juiste therapie, voor de juiste persoon 
op het juiste moment wordt gegeven. Bij huidige generieke medicijnen is bekend 
dat bij een deel van de patiënten het medicijn niet zal aanslaan. Door op basis 
van de individuele kenmerken van een patiënt te werken, zoals erfelijke 
eigenschappen, ontstaan veel kansen om therapieën per patiënt effectiever te 
maken. Als gevolg hiervan ontstaan meer inzichten op de werking van 
medicijnen op het lichaam, waardoor nieuwe methodes ontwikkeld worden om 
medicijnen te testen. Een voorbeeld hiervan is een aangepast bakkersgist 
waarmee het samenspel in de cel bestudeerd kan worden: een goedkoop en 
snel model om onder andere dierproeven te verminderen. 

 

4. De gedeputeerde gaf ook aan dat hij een bijdrage had geleverd bij het 
verhuizen van de proefdieren (apenkolonie) vanuit MSD naar Spanje. 
Welke bijdragen heeft het college hierin concreet geleverd? 

 

Antwoord: MSD heeft op verzoek van de gedeputeerde contact gezocht met 

stichting AAP. Deze stichting heeft veel ervaring met het opvangen van uitheemse 

dieren en zorgt voor een nieuw onderkomen waar deze dieren de rest van hun 

leven onder goede omstandigheden kunnen doorbrengen. Alle apen zijn 

ondergebracht bij stichting AAP, waarbij een deel van de apen op een 

diervriendelijke manier is verhuisd naar Spanje.  
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5. Daarnaast gaf de gedeputeerde aan driftig bezig te zijn met nieuwe 
technologieën e.d. op gebied van dierproeven, zodat toegewerkt kan 
worden naar een situatie waarin diervriendelijk dierproeven worden 
uitgevoerd. Wat is de concreet de rol van de provincie hierin en 
wanneer worden er resultaten verwacht?  

 

Antwoord: Zie hiervoor ons antwoord bij vraag 3. 

  

6. De PVV heeft zich in de Tweede Kamer sterk gemaakt ten behoeve van 
de afbouw van het aantal dierproeven. De regering heeft daarop de 
ambitie uitgesproken dat Nederland in 2025 wereldleider is in 
proefdiervrij onderzoek en heeft bekendgemaakt dat er een stappenplan 
komt om deze innovatieve doelstelling te behalen. Hoe wil dit college 
concreet aansluiting zoeken bij de doelstelling van de regering om 
Nederland in 2025 wereldleider in proefdiervrij onderzoek te maken? 

 

Antwoord: De wetgeving waarop dierenwelzijn is gebaseerd, is nationale en 

Europese regelgeving. Vandaar dat tijdens de begrotingsbehandeling 

(november 2016) door het college van Gedeputeerde Staten is aangegeven, 

dat zij niet gelooft in het opstellen van een provinciaal stappenplan voor 

stimulering van dierproefvrij onderzoek. Wij zetten actief in op het benutten en 

verder ontwikkelen van de Brabantse innovatiekracht op life sciences en health 

gebied. Daarmee sluiten wij ook aan op rijksdoelstellingen. Zie hiervoor ook ons 

antwoord op vraag 3. 
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7. De PVV Noord-Brabant vindt het een mooie ambitie om ervoor te zorgen 
dat Brabant koploper wordt in proefdiervrij onderzoek. Is het college het 
met de PVV eens dat het voor Brabant een mooie ambitie zou zijn om 
binnen het bovengenoemde landelijke streven als provincie de 
voortrekkersrol te nemen en koploper te worden binnen het proefdiervrij 
onderzoek? Zo nee, waarom niet? Zo ja, hoe denkt GS dit concreet te 
gaan realiseren? 

 

Antwoord: Nee, zie het antwoord op vraag 6.  

 

 

 

 

Gedeputeerde Staten van Noord Brabant, 

 

de voorzitter, de secretaris, 

 

prof. dr. W.B.H.J. van de Donk ir. A.M. Burger 
 

 


